
Notulen van de gezamenlijke vergadering van het Bestuur en de Raden 
van de Euregio Maas-Rijn (EMR) 

12 juni 2015 in Hasselt (B) 

 
 
0. Opening van de vergadering 

De heer PAASCH, voorzitter van het EMR-Bestuur, heet de aanwezigen welkom. 
 
1. Vaststelling van de agenda (besluit) 

Mevrouw HEIJNEN, gemeenteraadslid te Maastricht, verzoekt om nadere bespreking van de 
gebeurtenissen c.q. de stand van zaken rond de kerncentrale Tihange (zie bijgevoegde brief aan de 
Euregioraad d.d. 10 juni 2015). 
 
De heer REYNDERS verzoekt om nadere bespreking van het thema criminele motorclubs. 
 

Besluit: het Bestuur stelt de agenda inclusief beide aanvullingen vast. 
 

2. Goedkeuring van de notulen van de Bestuursvergadering op 27 maart 2015 in Luik (besluit) 

De voorzitter legt de notulen ter goedkeuring voor aan de aanwezige leden. 
 

Besluit: het Bestuur keurt de notulen van de Bestuursvergadering op 27 maart 2015 goed. 
 

3. Goedkeuring van de jaarrekening 2014 op basis van de controleverklaring (besluit) 

De heer HOUBEN deelt mede dat de jaarrekening door een externe accountant is gecontroleerd en 
goedgekeurd. 
 

Besluit: op basis van de afgegeven controleverklaring keurt het Bestuur de jaarrekening over 

2014 goed en verleent het decharge aan het EMR-Bureau. 
 

4. Goedkeuring van het INTERREG V-A EMR-project ‘People to People’ (besluit) 

Er is een wijziging voor het voorstel tot besluitvorming ingediend, die door mevrouw MARCHAL nader 
wordt toegelicht. In de Bestuursvergadering op 27 maart 2015 is besloten dat de Stichting de 
coördinatie op zich zal nemen van een fonds voor kleine projecten, dat ook in het INTERREG V-A EMR-
programma is opgenomen. Aangezien de inhoudelijke en financiële randvoorwaarden nog niet met alle 
INTERREG-partners afgestemd en vastgelegd konden worden, wordt er op 30 juni 2015 nog geen 
projectschets ingediend.  
 
Het wijzigingsvoorstel luidt als volgt: “Het Bureau krijgt de taak om op korte termijn een goed 
onderbouwd voorstel voor het kleine-projectenfonds INTERREG V uit te werken en om dit voorstel met 
de INTERREG-managers van de partnerregio’s af te stemmen. Daarbij wordt ook gekeken naar de best 
practices uit andere grensregio’s. De projectschets zal vervolgens bij de tweede call in de herfst worden 
ingediend. In dat verband zal de Stichting als leadpartner actief gebruik maken van haar recht van 
initiatief en daarbij de subsidietechnische aspecten met de regionale antennes afstemmen. 
 
Besluit: het Bestuur keurt het gewijzigde voorstel tot besluitvorming goed. 
 



 
5. Stand van zaken rond de realisatie van het EMR2020/Werkplan 2015 (ter informatie) 

De heer LEMMENS deelt het Bestuur mede dat de leden van het buurtalenplatform een actielijst 
hebben opgesteld, die bij de volgende vergadering aan het Bestuur zal worden voorgelegd. Per 
doelgroep is een actie vastgesteld, waarbij met bestaande initiatieven rekening is gehouden. Ook wordt 
voorgesteld om op de EMR-website een verwijzing te plaatsen naar bestaande initiatieven en websites. 
 

De heer SCHLIEWERT deelt het Bestuur mede dat de EURES-aanvraag zeer binnenkort (eind juni) zal 
worden ingediend. Alle partners beschikken momenteel over de aangepaste documenten. Vanwege 
gewijzigde richtlijnen vanuit de EU bedraagt de eigen bijdrage van de EMR en de andere partners in 
2016 niet 5% maar 10%, wat voor de EMR een bedrag van € 5.504,40 inhoudt. 
 

De heer GODESAR informeert het Bestuur over twee bijeenkomsten met de EMR-actoren op cultureel 
gebied met het oog op de oprichting van een cultuurplatform. Hij licht kort de achtergrond toe van de 
Taskforce Cross-Border Culture van de WVEG en vertelt over de meest recente Taskforce-vergadering 
aan de Oostenrijks-Tsjechische grens in Gmünd/České Velenice. In relatie tot de EMR zijn daar 
voorstellen voor samenwerking op de themagebieden textielregio, architectuur en theater gedaan. De 
volgende vergadering van de Taskforce zal in november 2015 in Mons plaatsvinden. 
 

De heer DEJOZÉ deelt het Bestuur mede dat er sinds de vorige Bestuursvergadering Euregionale 
bijeenkomsten van politie, justitie en instanties voor crisismanagement hebben plaatsgevonden. Op 
6 mei 2015 heeft de EMR-voorzitter EMRIC en EPICC bezocht. Eind mei heeft er in Maastricht een 
conferentie over het thema ‘Radicalisme-Extremisme-Terrorisme’ plaatsgevonden. Binnenkort wordt er 
een bijeenkomst georganiseerd met relevante actoren op het gebied van ‘vermiste personen’. Verder is 
in alle partnerregio’s het probleem van woninginbraken zeer acuut, en daarom bestaat het streven om 
rond deze problematiek een gezamenlijk project in het kader van INTERREG V op te zetten. 
 

De heer FORET benadrukt de grote Euregionale behoefte op het vlak van veiligheid en wijst op het feit 
dat EMROD op Europees niveau als goed voorbeeld wordt beschouwd. Woninginbraken zijn volgens 
hem in alle partnerregio’s een centraal probleem, en daarom is een desbetreffend INTERREG-project 
uitermate wenselijk. 
 

De heer VAN DEN AKKER brengt de Duitse tolheffing voor vrachtwagens ter sprake en vraagt of de 
EMR met andere Euregio’s gezamenlijk de Europese Commissie kan verzoeken om nader onderzoek 
naar deze maatregel. 
 

De heer PAASCH deelt mede dat de EMR een resolutie heeft aangenomen waarin het Duitse beleid 
wordt bekritiseerd. De WVEG heeft zich namens alle Euregio’s aangesloten bij dit protest. Bovendien is 
er contact gezocht met de Duitse Bondsregering (Verkehrsministerium, Bundeskanzleramt) en de 
Bondsraad. Het is lastig om deze kwestie langs juridische weg aan te vechten, vooral omdat eerst de 
beoordeling van de tolheffing door de Europese Commissie moet worden afgewacht.  
 
Het bestuur neemt deze informatie voor kennisgeving aan. 

 



6. Stand van zaken rond INTERREG: realisatie van INTERREG IV-A en voorbereiding van  

INTERREG V (ter informatie) 

De heer LORQUIN deelt het Bestuur mede dat bij goedkeuring van verdere projecten kan worden 
uitgegaan van een realisatiegraad van 95% (68 miljoen euro van in totaal 73 miljoen euro). 
 

Mevrouw LUTGENS deelt mede dat het INTERREG V-programma op 5 juni 2015 is ingediend en 
binnen zes maanden dient te worden goedgekeurd. Momenteel wordt er nog onderhandeld over de 
structuur en het beheer van het programma. Op 26 juni vergadert het Comité van Toezicht. Eind dit jaar 
vindt er hoogstwaarschijnlijk een kick-off meeting plaats. 
 

De heer BOVENS bedankt alle partners van de EMR voor hun inzet en betrokkenheid.  
 

De heer PAASCH deelt mede dat de ontstane vertraging waarschijnlijk geen financiële gevolgen zal 
hebben en bedankt de Nederlandse Provincie Limburg voor haar inzet. 
 

Het bestuur neemt deze informatie voor kennisgeving aan. 
 

7. Rondvraag / aanvullende punten 

Motorclubs 

De heer REYNDERS beschrijft de problemen rond criminele motorclubs, die permanent een legale 
dekmantel voor hun activiteiten hebben en grensoverschrijdend actief en mobiel zijn. Hij wijst erop dat 
de problematiek in alle partnerregio’s bestaat en zich vaak verplaatst. De bendeproblematiek wordt 
momenteel vooral door de politie aangepakt, maar het is ook dringend noodzakelijk dat er op bestuurlijk 
niveau actief en vooral ook Euregionaal wordt opgetreden. Hij stelt voor dat het EMR-Bureau op korte 
termijn het initiatief neemt en een conceptplan over dit thema uitwerkt. Opties zijn – het liefst zo snel 
mogelijk na de zomerpauze – het organiseren van een speciaal evenement, het vastleggen van 
permanent beleid ten aanzien van de bendes of de oprichting van een coördinatiecentrum voor 
Euregionale informatie-uitwisseling. 
 

De heer DE MEESTER stelt de vraag of de EMR op dit vlak eigenlijk wel bevoegd is en een specifieke 
taak heeft? Volgens hem zijn eerder de federale overheid in België evenals de nationale overheden in 
de andere landen hiervoor verantwoordelijk. 
 

De heer BOVENS benadrukt dat het beslist een taak van de EMR betreft. De bevoegdheden blijven 
rusten bij de nationale overheden, maar tegelijk heeft de EMR o.a. met de conferentie ‘Radicalisme-
Extremisme-Terrorisme’ een duidelijk standpunt ingenomen. Vooral bij eventuele hiaten en obstakels 
kan de EMR grensoverschrijdende contacten leggen en ondersteuning bieden. Met name de 
samenwerking tussen de verschillende overheden is essentieel. Bij het plannen van een Euregionale 
actie is ook de omgang met media en publiciteit heel belangrijk – niet zelden wordt de 
bendeproblematiek hier namelijk gebagatelliseerd. Er moet duidelijk worden opgetreden tegen de PR-
activiteiten van de motorclubs. 
 

De heren TITULAER en FORET ondersteunen het voorstel van de heer Reynders. Benadrukt wordt dat 
de samenwerking tussen overheden moet worden verbeterd. 
 

De heer DEJOZÉ stelt voor om contact op te nemen met relevante actoren bij de politiediensten en om 
na de zomer concrete voorstellen aan het Bestuur de presenteren. 



 
Besluit: het Bestuur geeft het EMR-Bureau de opdracht om een concreet concept over het thema 

motorbendes uit te werken, dat bij de volgende vergadering aan het Bestuur wordt voorgelegd. 
 
Tihange 

Mevrouw HEIJNEN deelt mede dat enkele weken geleden de meerderheid van de Maastrichtse 
gemeenteraad zich heeft uitgesproken voor een verzoek tot sluiting van de kerncentrale Tihange. 
Verder werd de wens geuit om dit thema met het Bestuur en de Raden van de EMR te bespreken en 
om hiervoor eventueel een buitengewone vergadering bijeen te roepen (zie bijgevoegde brief aan de 
Euregioraad d.d. 10 juni 2015). 
 
De heer FORET licht toe dat de kerncentrale onder de bevoegdheid van de nationale overheid valt. Hij 
benadrukt dat de reeds getroffen veiligheidsmaatregelen zeer uitgebreid zijn en dat er permanent 
uitwisseling en oefeningen met alle relevante actoren plaatsvinden. Hij biedt aan om een bezichtiging 
van de kerncentrale voor alle gemeenteraadsleden en andere geïnteresseerden te organiseren.  
 
De heer VAN DEN AKKER benadrukt dat hij niet aan de Belgische veiligheidsmaatregelen twijfelt, maar 
dat de Euregionale communicatie over het thema energiebeleid nog wel voor verbetering vatbaar is. Hij 
stelt voor om de regioconferentie ‘Energie’, die voor december 2016 gepland staat, eerder te laten 
plaatsvinden. 
 
Ook mevrouw HEIJNEN bepleit een betere communicatie, aangezien de berichtgeving in diverse media 
tot onrust onder de bevolking heeft geleid. 
 
De heer DEJOZÉ stelt voor om dit thema bij de volgende vergadering van EMRIC in te brengen en om 
daarbij om een rapport te verzoeken dat aan het Bestuur en de Raden kan worden voorgelegd. 
 
De heer NIESSEN benadrukt eveneens dat de berichtgeving rond Tihange en Doel onrust en een 
verlies van vertrouwen bij de Euregionale bevolking heeft veroorzaakt en dat alle twijfel moet worden 
weggenomen. Het thema dient daarom ook in de Euregioraad verder te worden opgepakt. 
 
De heer PAASCH stelt voor om aan het voorstel van de heer Dejozé gevolg te geven en om het thema 
ook in bredere zin (d.w.z. breder dan de veiligheidsaspecten alleen) in de Euregionale organen te 
bespreken. In het kader van de regioconferentie ‘Energie’ zou eventueel extra aandacht kunnen worden 
besteed aan het thema grensoverschrijdende energiebesparing.  
 
Besluit: het bestuur besluit om het uitgesproken voorstel aan de vertegenwoordigers van EMRIC 

voor te leggen, waarbij tevens om een rapport zal worden verzocht dat aan het Bestuur en de 

Raden kan worden voorgelegd. De verdere werkwijze dient tijdens de volgende 

Bestuursvergadering te worden besproken. 
 
 
De heer PAASCH bedankt namens alle Euregionale organen de heer Foret, die als gouverneur voor het 
laatst aan een Bestuursvergadering van de EMR deelneemt, voor zijn jarenlange inzet en 
betrokkenheid. 
 




